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Natrag

Gordana Poropat s priznanjem Obrtničke komore Istarske županije i sa svojim
timom, kcerkom Nikom i Bernardom

Razgovor: Gordana Poropat – uspješna obrtnica,
vlasnica frizerskog salona Beauty i dobitnica
Priznanja majstoru – stručnom učitelju

Poreština, 03.07.2020. (10:37)

Nova frizura ima nemalu moć – u trenu vas može transformirati,
uljepšati, pomladiti i oraspoložiti. Često je znak zatvaranja nekog
životnog poglavlja i novog početka, odraz osobnosti i stvarnog ili
željenog samopouzdanja. Sve to, na zadovoljstvo svojih
dugogodišnjih i uvijek novih klijentica i klijenata, dobro zna i s
kreativnošću i profesionalnošću primjenjuje Gordana Poropat,
vlasnica frizerskog salona Beauty iz Poreča, dobitnica jedne od
ovogodišnjih nagrada Obrtničke komore Istarske županije.
Gordana je zaslužila “Priznanje majstoru – stručnom učitelju”,
namijenjeno obrtniku koji ima položen majstorski ispit ili priznat
status majstora, s naučnicima uspješno ostvaruje ciljeve praktične
nastave, najmanje pet godina prima naučnike na naukovanje,
uspješno surađuje s obrtničkom školom i Komorom te aktivno
sudjeluje u radu komisija za pomoćnički ili majstorski ispit. Osim
što dio svog vremena posvećuje budućim frizerima, članica je
Komisije za majstorske ispite i jedna od pokretačica frizerskog
volontiranja u Domu za starije u Poreču. U struci radi već 34
godine, od kojih 29 kao obrtnica.

- Završila sam četverogodišnju Strukovnu školu u Puli, pa sam pet
godina radila u porečkim salonima. A svoj frizerski obrt sam
otvorila 1991, s 23 godine, i teško mi je vjerovati da sam u tom
poslu već skoro trideset godina! Od samog početka se kod mene
za svoje buduće zanimanje pripremaju naučnici. Dosad je u mom
salonu učilo i stručnu praksu odradilo tridesetak učenica i učenika.
Na to me potaknula želja da mladim naraštajima prenesem svoje
znanje i veliku ljubav za ovaj posao. Želim im pružiti podršku kakvu
sam ja dobila od svoje mentorice, moje drage Laure Čendak koje,
nažalost više nema, a prva je vjerovala u mene i stvarno mi je
puno značila i kad sam tek učila i kad sam se odvažila
osamostaliti, ispričala nam je Gordana iz koje jednostavno zrači
pozitiva, odlučnost i životna energija.

Oglasi

662 ljudi se ovo sviđa.

Registriraj se kako biste
Sviđa mi se Podijeli



Sa svojim je naučnicima u kontaktu i nakon što završe praksu,
uvijek na raspolaganju za koji savjet i rado se s njima druži. No,
mnogi od njih odustaju, pa je frizera na našem području premalo,
smatra ona. Ne shvaćaju milenijalci važnost konstantnog učenja i
vježbanja, nisu spremni na neophodnu disciplinu, odricanja,
količinu truda i predanost koju ovaj posao zahtjeva. Na kraju
shvate da nemaju dovoljno znanja i nisu sigurni u sebe, a klijenti su
postali izuzetno zahtjevni i danas će malo tko dozvoliti da na njemu
radi naučnik. Tako puno nesuđenih mladih frizera ide raditi u neki
kafić ili trgovinu, umjesto da svakodnevno vježba i ostvari svoje
težnje.

- Nažalost, jer od našeg se posla može kvalitetno živjeti, priuštiti
sigurnost i svojoj obitelji. A tu su i satisfakcije koje stvarno nemaju
cijenu ukoliko volite ljude – njihov zadovoljan osmijeh kad im
ispunite želju za točno određenom bojom kose i frizurom ili kad ih
nagovorite na nešto drugačije, možda otkačenije, pa se oduševe
kako im dobro stoji taj neočekivani novi look”, objašnjava nam.

Ona je sama cijeli život posvetila svojoj profesiji, uvijek prisutna u
svom salonu i vezanim aktivnostima. Od toga su joj, kao
samohranoj majci, važnija samo njena djeca, 30-godišnji sin Toni
Mateš i 17- godišnj kći Nika, a zadnje četiri i pol godine i unučić
Ryan. Život su joj obogatili i nevjesta Iva, a s njom i još jedna
unučica – Kiara.

Pitamo je kako se odlučila za frizersko zanimanje. Odgovor je da je
oduvijek bila kreativna i puna raznih hobija, među kojim su i
rukomet i hodanje u prirodi. Kao srednjoškolka se dvoumila između
krojačkog i frizerskog usmjerenja, a kad je odluka pala, želju i
talent je samo počela nadograđivati stručnim edukacijama koje
nastavlja pohađati. “Onaj tko to želi, u Hrvatskoj ima priliku puno
naučiti od vrsnih profesionalaca. Samo treba konstantno pratiti
trendove i novitete, raditi na sebi i gledati na nephodan financijski
izdatak isključivo kao na ulaganje”, ističe naša sugovornica. U tom
dijelu ne eksperimentira, već koristi stručna usavršavanja i
treninge, kao i proizvode priznatog profesionalnog branda Matrix iz
L’Oreal grupacije.

Nakon školovanja i prakse, pokretanje vlastitog obrta i salona nije
bilo lako, ali vjerovala je u sebe i svoje dvije ruke, postavila si je
ciljeve za koje je marljivo radila i nikad nije posustajala. Kad je
donijela odluku, straha više nije bilo, pa se na taj poduhvat
odvažila u ratnoj godini kad se malo tko odlučivao za ostvarenje
poduzetničkih ili obrtničkih ambicija. Najprije je prostor uzela u
najam u jednoj privatnoj kući, a zatim u hotelu Poreč, gdje ga je,
kad je došlo do prodaje tog objekta, 1995. uspjela otkupiti. Puno
ljudi joj je govorilo da je to ludost, ali ona je slušala svoju intuiciju i
zaključila da će radije otplaćivati kredit za kupnju svog salona nego
trošiti na najam. Nova se prekretnica dogodila 2004. kad je salon
prodala i kupila veći, prozračan prostor od više od pedeset
”kvadrata” u “roza zgradi” (Partizanska 4), ukusno ga uredila i
neprestano ga nastavlja uljepšavati, kao i svoje klijentice i klijente
svih godišta, koji dolaze iz Poreča i okolice, a među njima su i
brojni turisti.

Salon Beauty radi svaki dan (osim nedjelje i praznika), od 8 do 19,
srijedom do 16, a subotom do 14 sati. Mnogi su s nestrpljenjem
dočekali otvorenje nakon lockdowna i brzo se prilagodili novim
uvjetima rada, koji uključuju fizičku distanciranost i dezinfekciju
ruku na ulazu. Tu su i jednokratni plaštevi i dezinficiranje stolica,
radnih površina i pribora nakon svakog klijenta te konstantno
održavanje prostora čistim i steriliziranje ručnika. Sve u svemu,
ništa bitno različito od ranijeg ponašanja niti previše zahtjevno,
smatra ova iskusna frizerka.



Što je u trendu?

Gordanu smo, na kraju, pitali koji su trendovi za ovo ljeto po
pitanju boja kose i frizura.

- Dobra osnova je uvijek zdrava i njegovana kosa, a to se, osim
kvalitetnom prehranom i zdravim načinom života, postiže
preparatima poput maski i ulja. Njega kose je posebno važna u
ljetnim mjesecima, jer sunce i more mogu isušiti i oštetiti vlasi.
Možemo reći da je i dalje aktualan balayage, koji izgleda
efektno, ali prirodno i lako se održava. Djevojke i mlađe žene i
dalje preferiraju dugu kosu koju mogu nositi blago razbarušenu,
u pletenicama ili laganim punđama. One zrelije se drže
klasičnih kraćih frizura, urednih i praktičnih. Uvijek je najvažnije

Danas je Gordana s razlogom ponosna na svoja postignuća, a
kako nam otkriva i jako zadovoljna, toliko da bi i u slijedećem
životu isto ponovila! Ni u jednom trenutku nije se osjetila
diskriminirana kao žena u poslovnom svijetu. Naprotiv, smatra da u
obrništvu i poduzetništvu, ukoliko netko ima potrebne kvalitete i
fokusiranost, raščisti sam sa sobom, čvrsto odluči što želi i
predano radi, postoji jednakost i odlični preduvjeti za uspjeh, a
determinirane žene imaju posebnu snagu. S tom je snagom s
kolegicom Anom Benčić (Miki) pokrenula volontiranje u Domu za
starije i nemoćne u Poreču. Nastojale su animirati što više kolegica
da im se pridruže i razvesele korisnike doma, koji ih srijedom od 8
do 12 sati jedva dočekaju. No, trenutno je samo desetak frizerki
volonterki i to Gordanu čudi i jako rastužuje.

- Neopisiv je to osjećaj kad si u mogućnosti nekome nešto pokloniti
i uljepšati mu dan ili život. Meni su ti nonići prirasli srcu i sretna
sam da im mogu posvetiti malo svog vremena i vještine. U akciji s
nama su konstantno Bernard Efendić, Erika Šuran, Ester Pavletić,
Marjuča Dobrila, Sandra Jakus i Marinela Malinarić s cijelog
područja nekadašnje Poreštine. To je samo četri sata mjesečno, a
kad bi nas bilo više, na red bi dolazile i rjeđe. Stvarno bih voljela da
se akciji odazovu i druge frizerke, a također i mlade frizerke i frizeri
koji bi voljeli ostati u struci, a ne osjećaju se još dovoljno sigurni da
bi radili samostalno. Dovoljno je da se jave u porečki ogranak
Obrtničke komore ili meni, poručuje.

Gordanin vedri tim uz nju čine još njena nasljednica Nika, koja je
završila drugi razred Strukovne škole u Puli i mladi frizer s
položenim majstorskim ispitom, Bernard Efendić, koji se uspješno
posvetio uglavnom muškoj klijenteli i modernom barberingu.
Uskoro će im se na stručnoj praksi pridružiti i jedna srednjoškolka
iz Gospodarske škole Buje koju s nestrpljanjem iščekuju. A kad
požele dodatnu raznolikost u poslu, spremno odlaze na teren
uljepšavajući mladence na vjenčanjima diljem Istre. U tome već
nekoliko godina surađuju s organizatorima vjenčanja iz Zagreba –
Lela Design i Time To Be Studio. Pokretnu ekipu redovito pojačava
Gordanina nevjesta Iva koja je školovana za vrhunski make up i
ima svoj kozmetički salon Beauty Box, a jocker je Nika, talentirana
i za frizure i za šminku, koja se marljivo sprema nastaviti sve ono
što je njena mama vlastitim snagama izgradila.

- Voljela bih potaknuti sve ljude da slijede svoje snove kao što sam
to ja napravila, da vjeruju u sebe i u svoju snagu, jer nitko nije
rekao da će život biti lak, niti smo prilikom rođenja dobili uputstva
za život. Vrijedi probati i izdržati, a kad uspijete vlastitim snagama
to ima posebnu vrijednost i draž. Raditi ono što doista želiš i voliš
iz dubine svoje duše, svim srcem – to je prava radost života,
poručila je Gordana svim onima koji će pročitati ovaj iskreni
razgovor.



 VIŠE S WEBA

pronaći frizuru koja će odgovarati vašem obliku lica i osobnosti,
a to se onda može malo prilagoditi aktualnim trendovima. Nije
loše doći u salon s nekom određenom idejom, ali ako imate
dobru frizerku – poslušajte njen savjet, kaže Gordana.
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